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eden ADR Konvansiyonu’na katılım için ilk adım 
30.11.2005 tarih ve 5434 sayılı Kanunla atıldı. 
Bundan sonra Kara Ulaştırması Genel Müdürlü-
ğü’nün yapmış olduğu çalışmalar ve düzenleme-
ler ile “Tehlikeli Maddelerin Karayolu ile Taşın-
masına İlişkin Yönetmelik” 31 Mart 2007 tarihin-
de Resmi Gazete’de yayınlanmış ve 01.01.2009 
tarihinde yürürlüğe girdi. Tehlikeli Maddele-
rin Havayolu ile Taşınması Hakkında Yönetme-
lik, Tehlikeli Maddelerin Denizyoluyla Taşınma-
sı Hakkında Yönetmelik ve Tehlikeli Maddelerin 
Demiryoluyla Taşınması Hakkında Yönetmelik 
ile diğer taşıma türleri bazında da düzenlemeler 
getirildiği görülüyor.

Tehlikeli madde taşımacılığına yönelik ya-
sal altyapıya dair düzenlemeler ilgili genel mü-
dürlüğün faaliyetlerine başlaması ile hız kazan-
dı. Yine bu kapsamda 22 Mayıs 2014 tarihli ve 
29007 sayılı Resmî Gazete’de yayımlanan Teh-
likeli Madde Güvenlik Danışmanlığı Hakkında 
Tebliğ ile tehlikeli maddeleri; taşıyan, gönderen, 
paketleyen, yükleyen, dolduran ve boşaltan işlet-
melerin yaptıkları işlemleri, insan sağlığına, di-
ğer canlı varlıklara ve çevreye zarar vermeden, 
güvenli bir şekilde yapmaları için, bu işletmelere 
yardımcı olmak amacıyla, işletmelerde istihdam 
edilecek tehlikeli madde güvenlik danışmanları-
na yönelik düzenlemeler getirildi.

Yapılan düzenlemelerle de görülüyor ki teh-
likeli madde taşımacılığı sürecinde yer alan 
ve bir takvim yılı içerisinde net elli ton ve üstü 

D
ünyada sanayileşmenin art-
ması ile beraber tehlike-
li maddelerin kullanımında 
bir artış gözlemleniyor. Pat-

layıcı, yakıcı, yanıcı, zehirli ve radyoaktif 
gibi özelliklere sahip olan bu maddele-
rin çevreyle olan en ufak bir teması bile 
ciddi boyutta sağlık ve çevre problem-
lerine sebep olabiliyor. Özellikle tehlike-
li maddelerin taşınmasında olası sağ-
lık ve çevre problemlerini engellemek 
için doğru belgeleme, doğru elleçleme 
ve doğru taşıma yapılması önem arz et-
mekte olup gönderici alıcı, elleçleyen, 
taşıyan, dolduran ve boşaltan başta ol-
mak üzere taşımanın tüm süreçlerinde 
yer alan aktörlerin gerekli mevzuatlara 
uygun faaliyet göstermeleri gerekiyor. 
Bu bağlamda da tehlikeli madde taşı-
yan tüm aktörlerin belirlenmesi, bilinç-
lendirilmesi ve süreçlerin iyi anlaşılıyor 
olması lazım.

Tehlikeli madde taşımacılığında gön-
dericinin yüke ilişkin bilgileri taşımacı-
ya doğru aktarıyor olması sürecin en 
önemli noktalarından birisi. Taşıma-
ya konu olan yükün tehlikeli madde sı-
nıfının ve özelliklerinin bildirilmesi ya-
şanabilecek olumsuz durumların ön-
lenmesinde ilk aşama. Gönderici yükü 
ADR hükümlerine uygun şekilde, taşın-
mak üzere sevk edilmesini sağlamalı, 
taşıyıcı taşımayı yükün özelliğine uygun 
araçla yapmalı. Bununla beraber, am-
balaj ve taşıma birimlerine dikkat edil-
meli. Taşıma esnasında etiket levha ve 
işaretlerin ADR’ye uygun şekilde yer-
leştirilmesi de büyük önem arz ediyor. 

Geçmişten günümüze Türkiye’deki 
tehlikeli madde taşımacılığına baktığı-
mızda 90’lı yıllarda ihracatın artması ve 
sanayileşme ile tehlikeli madde taşıma-
cılığının nasıl ve ne şekilde yapılacağı 
konusunda çeşitli sorular akla geliyor. 
Tehlikeli madde taşımacılığı ile ilgili ola-
rak hedeflenen kriterlere sahada tam 
anlamıyla ulaşıldığını söylemek müm-
kün olmasa da bu konudaki eğitimle-
rin ve insan kaynağının her geçen gün 
daha ileriye taşındığı görülüyor.

Ülkemiz için de büyük önem arz 

miktarlarda işlem yapan, gönderen, paketle-
yen, yükleyen, dolduran ve boşaltan olarak fa-
aliyette bulunan ve Tehlikeli Madde Faaliyet 
Belgesi sahibi olan işletmeler ile toplam araç 
taşıma kapasitesi 50 ton ve üzerinde olan ta-
şımacılık işletmeleri (karayolu, denizyolu ve 
demiryolu) ile bu Tebliğ kapsamındaki tehlike-
li maddeleri geçici olarak depolayan işletme-
lerin TMGD istihdam etme zorunluluğu bulu-
nuyor.

Taşımanın sorumlu olduğu tarafları belir-
lenmesi hususunun önemli olduğunu vurgu-
layarak, tehlikeli madde taşımacılığı için tüm 
aktörler içerisinde diğer taşımacı veya lojis-
tik firmalarından hizmet alarak taşıtan, ta-
şınacak eşyayı fiziken üretmeyen, elleçle-
meyen, paketlemeyen, yüklemeyen veya bo-
şaltmayan Taşıma İşleri Organizatörleri’nin 
TMGD istihdam etmesi veya bulundurması-
nın gerekli olmadığı yönündeki görüşümüzü 
5 Mart 2018 tarihinde UTİKAD olarak Bakan-
lık ile paylaştık. 17 Ocak 2020 tarihli Resmi Ga-
zete’de yayınlanan Cumhurbaşkanlığı Karar-
namesi değişiklikleriyle Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı’nda büyük bir değişim yaşandı. Ba-
kanlık bünyesinde yer alan ve lojistik sektörü-
nün karayolu, demiryolu ve kombine taşıma-
cılık mevzuatını düzenleyen genel müdürlük-
leri tek bir çatı altında toplanırken, denizyolu 
taşımacılığının düzenlenmesinde yetkili iki ge-
nel müdürlük de tek bir genel müdürlük altın-
da birleşti. Yeni kararname ile Karayolu Dü-
zenleme, Demiryolu Düzenleme ve Tehlikeli 
Mal ve Kombine Taşımacılık Düzenleme Genel 
Müdürlükleri Ulaştırma Hizmetleri Genel Mü-
dürlüğü adı altında birleşirken, Deniz ve İç su-
lar Düzenleme Genel Müdürlüğü ile Deniz Ti-
careti Genel Müdürlüğü ise Denizcilik Genel 
Müdürlüğü olarak birleştirildi. Yeni oluşturu-
lan Ulaştırma Hizmetleri Genel Müdürlüğü ile 
Denizcilik Genel Müdürlüğü’nün görev ve yet-
kilerine de kararnamede yer verildi.

Diğer yandan bugünlerde gündemimizde 
olan bir başka konu ise Türkiye Lojistik Mas-
ter Planı. Devlet tarafından Tehlikeli Madde 
Taşımacılığı, Türkiye Master Planı Yönetici 
özetinde de ele alınmış olup bu bağlamda kı-
lavuzların hazırlandığı ve amaçların belirlen-
diği, sektörle paylaşılacağı aktarıldı. Paylaşıla-
cak olan kılavuzla beraber tarafların tehlikeli 
madde taşımacılığı farkındalığı artacak.  

TÜRKİYE LOJİSTİK MASTER PLANITEHLİKELİ MADDE 
TAŞIMACILIĞI Devlet tarafından Tehlikeli Madde Taşımacılığı, Türkiye Master Planı Yönetici 

özetinde de ele alınmış olup bu bağlamda kılavuzların hazırlandığı ve 
amaçların belirlendiği, sektörle paylaşılacağı aktarıldı. Paylaşılacak olan 
kılavuzla beraber tarafların tehlikeli madde taşımacılığı farkındalığı artacak.”

EMRE ELDENER 

UTİKAD 
Yönetim Kurulu Başkanı
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D
enetimlerde birçok belge-
nin alınmış olması ve sü-
rücü yanında kopyalarının 
bulunması gereklidir. Önce-

likle taşıtlar için ADR uygunluk belge-
si aranmaktadır. Tehlikeli maddeler 
listesinde, ADR’de tanımlanan Sınıf 1, 
Sınıf 6 ve Sınıf 7 tehlikeli yüklerin ta-
şınmasında ayrıca tehlikeli maddele-
rin karayoluyla taşınması hakkında 
yönetmelik kapsamında belirlenen 
ilgili mercilerden alınmış taşıma izin 
belgesinin fotokopisinin sürücü ya-
nında olması gerekmektedir. 

Denetimlerde araç ruhsatının olup 
olmadığı kontrol edilmekte, şoföre ait 
ehliyet ve Karayolu Taşıma Yönetme-
liği’ne göre C1, C2, K1, K2, L1, L2, R1, 
R2 yetki belgelerinden herhangi bi-
rine sahip olmak gerekmektedir. Yö-
netmelik ve (ADR) hükümlerine uy-
gun olarak, ulusal ve uluslararası ka-
rayollarında tehlikeli yük taşımacılığı 
yapacak şoförlerin, Tehlikeli Mal Ta-
şımacılığı Sürücü Eğitim Sertifika-
sı (SRC5)/ADR Şoför Eğitim Sertifika-
sı’na sahip olmaları zorunlu hale gel-
miştir. 

Tehlikeli madde taşımacılığı yapan 
taşıtlara ait Tehlikeli Maddeler ve 
Tehlikeli Atık Zorunlu Mali Sorumlu-
luk Sigortası poliçesi bulundurulması 
gerekmektedir.

29.01.2009 tarih ve 27125 sayılı 
Resmi Gazete’de yayımlanan “Tanker 
Temizleme Tesisleri Tebliği” kapsa-
mında, taşınacak ürünün bir önceki 
ürünle aynı olması istenilir. Taşınan 
ürünün değişmesi halinde temizleme 

zorunludur. Ekipmanın temizlenmesi 
gerekiyorsa yetkili tesislerde temizle-
nerek, taşıyıcı tarafından Temizleme 
Belgesi alınması zorunludur. Taşıyıcı-
lar dolum öncesinde yüklemenin ya-
pıldığı tesise bu belgeyi ibraz etmekle 
yükümlüdürler. Üretici, dolum işlemi 
yapan tesisler/yükleyiciler, temizleme 
yapılmış ekipmanlarına dolum öncesi 

Temizleme Belgesi’ni almakla ve 
bir nüshasını Bakanlığa veya yetki-
lendirilmiş kuruluşa iletmekle yü-
kümlüdür. Araçların hareketleri de 
kontrol altına alınmaktadır. Araç-
larda bulunan takoğrafların çalışıp 
çalışmadığı ve takoğraf kartlarının 
olup olmadığı kontrol edilmelidir. 
Ana kesici şalter elektrik akımını 
kestikten sonra takoğraf bu kesin-
tiden etkilenmeyecek şekilde tesis 
edilmiş olmalıdır. Takoğraf ünitele-
ri; aracın hız sınırını ihlal edip etme-
diğini, kaç defa ettiğini, sürücünün 
sürekli ve toplam olarak günde kaç 
saat araç kullandığını, tarih ve saat 
bilgilerini, gidilen yol mesafesini ta-
kip etmelidir. 

Araçların bakımları da önemlidir. 
Periyodik bakım kayıtları yetkili bir 
serviste yaptırılmış olmalıdır. Yapı-
lan bakımları detaylı olarak göste-
ren bir kayıt tutulması ve araçta bu-
lundurulması gerekmektedir. Her 
3 ayda veya 10.000 km’de bir yetki-
li bir servise periyodik bakım yaptı-
rılması zorunludur. Ayrıca yılda bir 
kez yaptırılacak fren bakımı kayıtla-
rı olmalıdır. Araç ruhsatında süre-
si geçmemiş fenni muayene ve eg-
zoz emisyon test raporları mevcut 
olmalıdır.

Bu belgelerin dışında araçların 
teknik olarak güvenliliğini sağlaya-
cak mekanik sistemlere, ekipman-
lara ve teçhizata da sahip olmaları 
istenmektedir. Bunların bir tanesi-
nin eksikliği araçların yolda durdu-
rulmasına neden olabilmektedir.

AKARYAKIT KARA TANKERLERİ İÇİN 
GEREKEN BELGELER

Karayollarında akaryakıt taşımacılığı, taşımacılığın en zor 
iş kollarından birisi. Araçlar, çevreye olan olumsuz etkileri, 
yaratacağı risklerin önlenmesi için belli özelliklere sahip 
olmalı. Yapılan taşımacılık da denetimlere tabi. 

ATİLLA YILDIZTEKİN

Tedarik Zinciri ve
Lojistik Yönetim

Danışmanı

LOJİSTİK | ANALİZ
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T
ehlikeli maddeler, kara-
yolu taşımacılığında do-
kuz farklı gruba ayrıl-
maktadır. Her bir grup 

farklı etiket ve işaretlerle belir-
tilmektedir ve bu maddeler fark-
lı tehlike, risk özelliklerine sahip-
tir. Bundan dolayı farklı nakliye 
ve farklı depolama uygulamala-
rına tabi tutulmaktadır. Özellikle-
rinden dolayı; dikkatsizlik ve kaza 
sonucunda, çevre güvenliğini, in-
sanları, canlıları ve genel güvenliği 
tehlikeye atan maddeler olarak ta-
nımlanmaktadır. 

Taşıma araçlarında olduğu gibi, 
tehlikeli madde depolanacak te-
sislerin de belli kurallara uygun 
işletilmesi gerekir. Ayrıca bu uy-
gunluğun belgelenmiş olması zo-
runludur. Tehlikeli maddelerin uy-
gun depo sahasına girmesinden 
sonra, raflanması ve paketlenerek 
sevk edilmesine kadar olan ope-
rasyonunda çalışanlara ve çevre-
ye zarar gelmesini engelleyecek 
önlemlerin alınma mecburiye-
ti vardır. 

Depolama sürecinde kaza ile 
ortaya çıkabilecek gaz, buhar, sis, 

GÜLŞEN YEŞİLDAĞ
YELKENKAYA

Lojistik Danışmanı

TEHLİKELİ MADDELERİN 
DEPOLANMASI 

kalması sağlanmaktadır. Hava sı-
caklığı ve nem oranları da sürek-
li farklı noktalardan ölçülmelidir. 
Özellikle yanıcı ve patlayıcı mad-
delerin depolandığı tehlikeli mad-
de depolarının müstakil binalar-
da olması gerekir ve bu depoların 
yaşam alanlarına en fazla beş yüz 
metre mesafede inşa edilmiş ol-
ması tercih edilmektedir.

Tehlikeli madde depolarının gü-
venliği de unutulmamalıdır. Etra-
fı duvar veya tel örgü ile çevrilme-
li, kapalı kamera sistemi ile takip 
edilmeli, en az iki güvenlik görevli-
si tarafından güvenliği sağlanma-
lı ve yıldırım düşme tehlikelisine 
karşı en az iki paratoner ile koru-
nuyor olmalıdır.

Çalışan personelin eğitimi de 
önemlidir. Tehlikeli madde depo-
larında ateşle yaklaşılmasın diye, 
herkesin görebileceği yerlere ikaz 
levhaları asılmalıdır. Yangın çık-
ma tehlikesine karşı yangına mü-
dahale ekipleri oluşturulmalıdır. 
Depoda yangın önlemek ve sön-
dürmek için gerekli tüm donanım-
lar eksiksiz kurulmalı ve periyodik 
kontrolleri yapılmalıdır.

duman, toz ve atıkların insan sağ-
lığını ve çevreyi olumsuz etkileme-
mesi için gereken tedbirlerin alın-
masına özen gösterilmektedir.

Tehlikeli maddelerin depolandı-
ğı hacimlerde kıvılcıma yol açacak 
veya alev çıkartabilecek ısıtma sis-
temleri kullanılmamaktadır. Depo 
içerisinde havanın fazla kuru ol-
maması ve belirli bir ölçüde nemli 

Taşıma araçlarında olduğu gibi, tehlikeli madde depolanacak 
tesislerin belli kurallara uygun işletilmesi gerekiyor. Ayrıca 
sözkonusu uygunluğun belgelenmiş olması zorunlu.

LOJİSTİK | ANALİZ UZMANGÖZÜYLE

P
etrol Sanayi Derneği 
(PETDER), 23 Eylül 1996 
tarihinde, petrol ürün-
lerinin üretimden tü-

ketime kadar olan faaliyetler 
zinciri üzerinde çalışmalar yap-
mak amacı ile ülkenin önde ge-
len akaryakıt dağıtım şirketleri 
tarafından kuruldu. Alpet, Ayte-
miz, Belgin, BP, ExxonMobil, GO, 
Opet, Petline, Petrol Ofisi, Petro-
yağ, Shell, Shell & Turcas, Total 
ve TP PETDER üyesi kuruluşlar. 
PETDER sektörün yaklaşık yüzde 
85’ini temsil ediyor.

AKARYAKIT DAĞITIM 
SEKTÖRÜ

Akaryakıt dağıtım sektörü, 97 
dağıtıcı, yaklaşık 100 depolama 
tesisi ve 7/24 ülkemizin her ye-
rinde hizmet veren 13 bine yakın 
bayi sayısı ile Türkiye ekonomisi-
ne önemli katkılarda bulunuyor. 
Akaryakıt sektörünün oluşturdu-
ğu toplam parasal büyüklük 2018 
yılında 2017 yılına göre dövizde-
ki ve uluslararası piyasada artan 
nihai ürün fiyatlarındaki yükse-
liş sonucunda artan pompa satış 
fiyatının etkisiyle yüzde 19,3 art-
tı ve 209,6 milyar TL’ye ulaştı. Bu-
nun 87,7 milyar TL’sini vergiler 
oluşturuyor.

EPDK tarafından son yayınla-
nan verilere göre, 2019 Ocak-E-
kim döneminde, 2018 yılının aynı 
dönemine kıyasla toplam benzin 

tüketimi yüzde 2,20 arttı, toplam 
motorin tüketimi yüzde 2,81 azal-
dı. Toplam LPG otogaz tüketimi 
ise yüzde 1,14 arttı. Toplam fuel oil 
tüketimi yüzde 5,92 arttı, gazya-
ğı tüketimi ise yüzde 11,25 azaldı.

Dünyada Brent petrol fiyatla-
rının, 2020 yılı ilk çeyreği için 70 
dolar seviyelerinde seyredeceği 
öngörülüyor. Ülkemiz akaryakıt 
piyasası açısından petrol fiyat-
larının, 2020 yılı ilk çeyrek son-
rasında tekrar makul seviyele-
re dönmesini umuyor ve temenni 
ediyoruz.

Önümüzdeki dönemlerde ül-
kemizde sektörümüz için hedefi-
miz, petrol piyasasının hem kali-
teli hem de müşteri ihtiyaçlarına 
hitap edecek ürünlerle ve tekno-

lojik ilerlemelerle birlikte gelişen 
hizmetlerle rekabetçi bir şekilde 
büyümesini sürdürmesi. Ayrıca 
piyasanın düzenli, düzgün ve ku-
rallı olarak oluşmasıdır. Dünya-
da ve Türkiye’de enerjiye olan ta-
lebin artacağını, ülkemizde petrol 
piyasasının Türkiye ekonomisi-
ni takip ederek büyümeye devam 
edeceğini öngörüyoruz.

Türkiye’nin genç nüfusu ve 
kişi başına düşen geliri dikkate 
alındığında bin kişi başına düşen 
araç sayısında ortalama 150 ile 
diğer Avrupa ülkelerinin çok ge-
risinde yer alıyor. Bu itibarla sek-
törümüzün büyümesi için önemli 
bir potansiyeli var.  

Türkiye akaryakıt piyasası 
ülke ekonomisine paralel şekilde 
büyümeye devam ederken reka-
bet, dünya ham petrol ve ürün fi-
yatları, düzenlemeler, vergiler ve 
döviz kuru tüketim dengelerin-
deki belirleyici unsur olmaya de-
vam edecek. 

Ülkemize ihtiyaç duyduğu 
enerjiyi sağlayan önemli sektör-
lerden biri olarak, akaryakıt sek-
törünün daha kaliteli ürün ve 
hizmetlerle tüketici faydasını en 
üst düzeye çıkaran ve yeni yatı-
rımlarla ilerleyen, serbest reka-
betçi bir piyasa olarak daha da 
gelişeceğine inanıyor, bu yönde 
yapılacak her çalışmaya tüm gay-
retimizle destek olacağımızı be-
lirtmek istiyoruz.

SEKTÖRÜN YÜZDE 85’İNİ 
TEMSİL EDİYORUZ

Türkiye’nin önde gelen akaryakıt dağıtım şirketleri tarafından 
kurulan Petrol Sanayi Derneği (PETDER) olarak sektörün yaklaşık 
yüzde 85’ini temsil ediyoruz.

NİYAZİ İLTER 

Petrol Sanayi Derneği 
(PETDER) Genel Sekreteri 
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A
vrupa ülkeleri ile bera-
ber Türkiye, Azerbaycan 
ve Kazakistan gibi ülkele-
rin de taraf olduğu Ulusla-

rarası Karayollarında Tehlikeli Mad-
delerin Taşınması ile ilgili Avrupa 
Sözleşmesi 1968 yılında Cenevre’de 
imzalanmıştı. Türkiye bu sözleşmeye 
2010 yılında imza koymasına rağmen 
bu konuda yönetmelik ve altyapıya 
yönelik yeterli düzenlemeler gerçek-
leştiremediği için 2019 yılına kadar 
uygulamaya geçilemedi. Bu alanda 
son yönetmelik düzenlemesi 24 Ni-
san 2019’da yapıldı ve görünürde ar-
tık geriye bu koşulları sahaya yan-
sıtmaktan başka yapılacak bir şey 
kalmadı gibi görünüyor.

Evet, görünürde durum bu. Ama ya 
gerçekte? ADR standartlarının pra-
tikte hayat bulabilmesi için o kadar 
çok yapacak iş var ki… Konunun pay-
daşlarına baktığımızda devlet üzeri-
ne düşeni yapmış ve yönetmelik an-
lamında taşımacılık alanında gerekli 
çalışmaları tamamlamış görünüyor. 
Yük sahipleri de öyle.  Taşrada yer-
leşik akaryakıt istasyonları haricin-
de kurumsal yapıların ADR uygula-
maları ile fazlaca bir eksiği kalmadı. 
Onlar da yükleriyle ilgili MSDS form-
larını ve etiketleme standartlarını ço-
ğunlukla doğru ve yeterli bir şekilde 
uyguluyorlar. Bu süreçte en önem-
li rolü üstlenen lojistik hizmet sağla-
yanlara sıra geldiğinde uygulamalar-
la ilgili kat edilmesi gereken bayağı 
bir mesafe olduğu dikkatleri çekiyor. 
Eski alışkanlıkların devamı olsa ge-
rek, hala bazı lojistik hizmet sağlayıcı-
lar ADR altyapıları olmamasına rağ-
men birkaç basit belgelendirmeyle 
bu işlere teklif verip, ciddi projelerde 
hizmete aday olabiliyorlar. İşin ilginç 
yanı, olması gereken ADR yatırımları-
nı yapmadıkları için bu işi layıkıyla ya-

pabilecek rakiplerine göre daha ucuz 
teklifler verip, rekabette avantajlı ko-
numa geçiyorlar.  Müşteri bilinçliyse 
sorun yok. Ancak, lojistik hizmetler 
alanında çılgın ve kuralsız bir reka-
betin yaşandığı günümüzde pek çok 
müşteri bu gibi tekliflerin şeytani ca-
zibesine dayanamayabiliyor.  

Devlet kural koyucu rolü ile üzeri-
ne düşeni yerine getirmiş gibi görün-
se de ben devletin esas üzerine düşen 
görevin “denetim” olduğunu düşünü-
yorum.  Maalesef, kuralları koyan ve 
yönetmelikleri hazırlayan devlet de-
netim aşamasında çok iyi bir per-
formans sergileyemiyor. Denetimler 
nicelik ve nitelik açısından çok yeter-
siz. Çok belli noktalarda ve az sayıda-
ki denetim noktalarında çok yüzeysel 
bir denetim işlemi yapılıyor. Örneğin 
aynı araçta birden fazla ADR sınıfına 
ait eşya olduğunda bunların aynı yer-
de bulunabilirlik ve birbirleri ile etki-
leşim risklerine çok da fazla dikkat 
edilmiyor. Yapılan denetim genellik-
le yükün MSDS formu var mı, gerek-
li etiketleme yapılmış mı, araç ADR’li 
yük taşımaya uygun mu ve şoförün 
SRC-5 sertifikası var mı ile sınırlı ka-

lıyor. Taşınan ADR’li yükün niteliğinin 
doğurabileceği risklere yönelik yeter-
li işlem yapılmıyor.  

Taşradaki akaryakıt istasyonları-
nın kendi yüklerini, kendilerine ait ve 
ADR normlarına uymayan araçlarla 
taşıması konusu ise çok eski bir ka-
nayan yara.  Akaryakıt tedarikçileri-
nin güçlü bayileri kaybetmemek için 
bu noktada genellikle çok fazla bir 
yaptırım uygulayamadıkları görülü-
yor.  Lojistik hizmet sağlayıcıları ku-
rallara uyma noktasında zorlayabi-
len petrol şirketleri, aynı zorlamayı 
güçlü satış performansı olan bayileri-
ne uygulayamıyorlar. Bu da akaryakıt 
taşımalarında tutarlı bir lojistik akı-
şın oluşmasına engel oluyor. Sonuç 
olarak petrol şirketlerinin ticari kay-
gıları bir kenara bırakıp, hayati önem 
taşıyan bu konuda daha tutarlı bir po-
litika izlemeleri gerekmektedir.  

Son olarak şoförlerin SRC-5 serti-
fikalarına değinmek istiyorum. Bazen 
bazı lojistik hizmet sağlayıcılarının 
şoförlerini kurslara göndermeden, 
parasını ödeyerek bu belgeyi aldır-
maya çalıştığı durumlara şahit olu-
yoruz.  Şoförün kursa gitmeden, acil 
bir durumda nasıl hareket etme-
si gerektiğini bilmeden sahip olaca-
ğı bir SRC-5 belgesinin kimseye bir 
faydası olmadığı ortada. Bu konu in-
san hayatına doğrudan dokunan bir 
konu ve ciddi bir yaklaşım gerektiri-
yor. Bir şoförün sefer kaybetmemesi 
için kursa gitmeden bu belgeye sahip 
olmasının bedeli bir kaza anında hiç-
bir şeyle ödenemez. Dolayısıyla konu 
ucuz ticari kaygılarla insan hayatla-
rının tehlikeye atılamayacağı kadar 
önemli bir konu.  

Hülasa, ADR sözleşmesine tara-
fız ve artık bir yönetmeliğimiz de var.  
Ama peki biz hazır mıyız?

Sevgiyle kalın…

ADR VE BİZ...
ADR standartlarının pratikte hayat bulabilmesi için o kadar çok 
yapacak iş var ki… Konunun paydaşlarına baktığımızda devlet 
üzerine düşeni yapmış ve yönetmelik anlamında taşımacılık alanında 
gerekli çalışmaları tamamlamış görünüyor. Yük sahipleri de öyle.  

CEM KUMUK

Lojistik Yönetim Danışmanı

LOJİSTİK | ANALİZ
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yatırımlarımız devam ettirmeyi planlıyo-
ruz. Reysas GYO, GYODER’ göre aktif değeri 
2.600.000 TL ile endüstriyel ve lojistik depo 
konusunda Türkiye’de 1., Avrupa’da ilk 
10’da yer alan Halka Açık bir Gayrimenkul 
Yatırım Ortaklığı şirketi. Şirketimiz lojistik 
depo, ticari bina, tarım deposu, otel vs. ge-
liştiricisi ve yatırımcısı olup, portföyündeki 
binaların mülkiyeti tamamen kendisine ait. 
10 yıldır devam eden depo yatırımlarını son 
5 yılda arttırıp, çeşitli lokasyonlarda yaptı-
ğı yatırımlarla yaklaşık 2.000.000 m2’lik de-
polama kapasitesine ulaşmış, 48 adet bina 
161 bağımsız bölüm ile 190 adet kiracısı bu-
lunan Reysas GYO, bu konudaki yatırımları-
na da halen devam etmekte olan bir şirket. 
Binalarımızın çatılarında yer alan Güneş 
Enerji Santrali (GES) kurulu gücü ile 11 MW 
toplam 67 MW güneş enerjisi üretiyor. 32 
bin MW enerji üretiliyor. 

“TÜRKİYE’DE İLK 
ADR’Lİ ARAÇLARI ALAN 
FİRMALARDANIZ”

Tehlikeli madde taşımacılığında kapa-
site ve pazar payı anlamında ulaştığınız 
büyüklük hangi boyuta ulaştı? Sahip oldu-
ğunuz lojistik ağ hangi ülkeleri kapsıyor?

Tehlikeli madde taşımacılığında kullanı-
lan Türkiye’de ilk ADR’li araçları alan fir-
malardanız. Son yıllarda Tehlikeli madde 
taşımacılığının LNG ve CNG bölümü  üze-
rinde yoğunlaştık.  LNG ve CNG taşımacı-
lığı akaryakıt taşımacılığının yanında  çok 
daha fazla uzmanlık,  özel ekipman,  bu 
konuda bilgili personel  gerektiriyor. Bir-
kaç taşıma modunun birlikte kullanımı,  
buna bağlı olarak verimlilik artıran  ve ta-
şıma maliyetlerinin  düşüren  farklı  taşı-

ma ekipmanları  ile yeni taşıma modelleri 
oluşturma çalışmaları ve yatırımları  ya-
pıyoruz. LNG ve CNG’nin sadece lojistiği ile 
değil aynı zamanda ağır ticari vasıtalarda 
yakıt olarak kullanımı ile ilgili de gerçekleş-
tirdiğimiz, ödüller  aldığımız projeler  bulu-
nuyor. Bu projelerde, taşıma maliyetlerinin 
düşürülmesinin yanında, karbon salınımı-
nın azaltılması, motorindeki kaçak ve ka-
yıpların azaltılmış  olması gibi  çok  önemli  
faydalar sağladık. Lojistik ve diğer sektör-
lerde de bu uygulamaların tedarik nokta-
larının artması ile hızla yayılacağına inanı-
yoruz. Kendi bünyesinde eğitim kuruluşu 
oluşturan, operasyonel HSE-Q (Sağlık-Em-
niyet-Çevre-Kalite) standartları oluşturup 
bunları uygulayan ilk firmalardanız. Yine 
Türkiye’de ilk defa dijital yol haritaları ça-
lışması yapıp tehlikeli madde taşımacılığı 
için riskli ve uygun olmayan güzergahları 
belirledik ve rut planlamalarını buna göre 

yaptık. Isı kompansatörlü sayaçlar ile da-
ğıtım yapan akaryakıt tankerleri ile ilk defa 
milk run uygulamasını akaryakıt sektörü-
ne uyarladık.

Reysaş, Tehlikeli Madde Taşımacılığında 
1998’den beri bu sektördeki birçok firmaya 
hizmet veriyor. Ülkemizde henüz ADR stan-
dart ve yönetmeliklerinin konuşulmadığı 
dönemlerde bile yurtdışındaki üreticiler-
den ADR’li, alttan dolumlu, buhar geri dö-
nüş sistemli, pnömatik kontrollü  dip vana 
sistemleri  olan  alüminyum tanker yatırı-
mı yapan Reysaş son dönemlerde, yatırım 
değeri  çok yüksek olan kroyojenik tanker-
ler ve yüksek basınçlı tüpleri taşıyan rö-
morklar ile  ayrı bir uzmanlık alanı gerek-
tiren LNG ve CNG taşımlarına  yoğunlaştı. 
Eksi 160 derecede sıvılaştırılmış doğal gaz 
taşıyan çift cidarlı,  süper izolasyonlu, kro-
yojenik LNG tankerleri ile 250 bar gibi yük-
sek basınçta sıkıştırılmış doğalgaz taşıyan 

SÖYLEŞİ | DURMUŞ DÖVEN

“2020’DE YÜZDE 20 
ORANINDA BÜYÜMEYİ 

HEDEFLİYORUZ”
Reysaş Lojistik ve Ticaret AŞ Yönetim Kurulu Başkanı Durmuş Döven, “Yurtiçi ve yurtdışı 
taşımacılık, uluslararası ve yurtiçi demiryolu taşımacılığı, otel işletmeciliği, taşıt muayene 

istasyonu işletmeciliği, tarım hayvancılık, GES Tesisleri ve depolama hizmetleri ile 2019 yılını 
yaklaşık yüzde 20 büyüyerek kapatan şirketimiz, 2020 yılını da yine yaklaşık 

yüzde 20 oranında büyümeyi hedefliyor” dedi.

Reysaş, 1990 yılında araç 
taşımacılığı ile başladığı 

lojistik sektöründe kısa 
zamanda büyüyerek, 

günümüze geldiğimizde 
çeşitli sektörlerde de 

yaptığı yatırımlarına hız 
kesmeden devam eden 
bir şirket haline geldi.

R
eysaş Lojistik ve Ticaret AŞ, yur-
tiçi ve yurtdışı taşımacılık, ulus-
lararası ve yurtiçi demiryolu 
taşımacılığı, otel işletmeciliği, ta-

şıt muayene istasyonu işletmeciliği, tarım 
hayvancılık, GES Tesisleri ve depolama hiz-
metleri ile 2019 yılını yaklaşık yüzde 20 bü-
yüme rakamıyla kapattı. Reysaş Lojistik ve 
Ticaret AŞ Yönetim Kurulu Başkanı Dur-
muş Döven, lojistik sektöründe 2019 değer-
lendirmeleri ve 2020 hedeflerinin yanı sıra 
tehlikeli madde taşımacılığında gerçekleş-
tirdikleri yatırımları Ekovitrin’e anlattı. 

Reysaş Logistics olarak 2019 yılını nasıl 
geçirdiniz, hangi yatırımlara imza attınız?

Reysaş, 1990 yılında araç taşımacılığı ile 
başladığı lojistik sektöründe kısa zaman-
da büyüyerek, günümüze geldiğimizde çe-
şitli sektörlerde de yaptığı yatırımlarına 
hız kesmeden devam eden bir şirket haline 
geldi. Yurtiçi ve yurtdışı taşımacılık, ulusla-
rarası ve yurtiçi demiryolu taşımacılığı, otel 
işletmeciliği, taşıt muayene istasyonu işlet-
meciliği, tarım hayvancılık, GES Tesisleri 
ve depolama hizmetleri ile 2019 yılını yak-
laşık yüzde 20 büyüyerek kapatan şirketi-
miz, 2020 yılını da yine yaklaşık yüzde 20 
oranında büyümeyi hedefliyor. Halka açık 
olmamız sebebi ile çok fazla bilgi paylaşı-
mı yapamamakla birlikte, 2020 yılında da 
depo, araç ve yeni yatırımlarımız yine ola-
cak. Maddi sıkıntımızın olmaması, yeterin-
ce nakdimizin olması sebebi ile diğer lojis-
tik sektöründeki şirketler yüksek yatırım 
yapamayacağından, Reysaş olarak bu sene 

de tamamen yeni çıkacak projelere odak-
lanacağız.

“TÜRKİYE’NİN DEPOCUSU 
ÜNVANINI DEVAM ETTİRMEYİ 
HEDEFLİYORUZ”

Depoculukta ve yeşil lojistikte ulaştı-
ğınız büyüklüğü ve yaptığınız yatırımları 
anlatır mısınız?

Reysaş Lojistik 2006 yılında İMKB’de iş-
lem görmeye başlayarak Türkiye’deki ilk ve 
tek halka açık Lojistik firması unvanını aldı. 
Depolama segmentinde depo geliştirmeye 
odaklanmış, halka açık ilk ve tek gayrimen-

kul yatırım ortaklığı olan iştirakimiz REY-
SAŞ GYO ile sahip olduğumuz “Türkiye’nin 
Depocusu” ünvanını, gelecekte de hep lider 
konumda tutarak devam ettirmek, depo-
culuk alanındaki hedefimiz. Depo çatısın-
da güneş panelleri ile elektrik üretimi ya-
pan,  Türkiye’de çatı üzerinde kurulmuş ilk 
ve en büyük GES tesisini  hizmete alan  fir-
mayız. Depo sayımızın fazlalığı ve depo yatı-
rımlarımızın devam etmesi sebebi ile 2020 
ve takip eden yıllarda da güneş enerjisi ya-
tırımlarımız devam edecek. Bu şekilde kat-
kı değeri yaratan, verimlilik artışı sağlayan, 
karbon salınımını azaltan uygulamalarda 

REYSAŞ LOJİSTİK VE TİCARET AŞ YÖNETİM KURULU BAŞKANI DURMUŞ DÖVEN:

“Tehlikeli madde 
taşımacılığında 
kullanılan Türkiye’de 
ilk ADR’li araçları alan 
firmalardanız. Son 
yıllarda tehlikeli madde 
taşımacılığının LNG ve 
CNG bölümü  üzerinde 
yoğunlaştık.”  
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CNG tankerleri ile CNG taşımalarını birçok 
bölgede yapıyor. Akaryakıt taşımacılığının 
yanında Reysaş, sektörde kroyojenik LNG 
tankerleri yatırımı yapan ilk lojistik firması. 

“SON YILLARDA DEPO 
YATIRIMLARINA AĞIRLIK VERDİK”

Reysaş Logistics olarak kısa ve uzun 
vadedeki hedeflerinizi ve yatırım planla-
rınızı açıklar mısınız?

Akaryakıt taşımacılığında demiryolun-
da konteyner tanklara, sarnıçlı vagonla-
ra ilave olarak dünyada yaygın olan fakat 
Türkiye’de henüz kullanılmayan akaryakıt 
römorklarının demiryolu vagonları ile ta-
şındığı intermodal taşımacılık ekipmaları-
na yatırım yapmayı planlıyoruz. Diğer yan-
dan gelişen teknoloji ile birlikte yeni tip ve 
özelliklerde tankerler ile taşınan LNG ve 
CNG gibi farklı yakıt tür ve formları ile teh-
likeli madde taşımacılığı pazarında genişle-
me yarattığını da söyleyebiliriz.

Son yıllarda depo yatırımlarına ağırlık 
verdik. Özellikle Türkiye ticaretinde çok 
büyük hacme sahip Marmara Bölgesi’nde-
ki depolama ihtiyacı, burada yapılan depo 

yatırımlarının geri dönüş sürecini kısal-
tırken,  kombine hizmet verebilmek ve bir 
çok taşıma modunu birlikte kullanabilmek 
için demiryolu alt yapısında istasyon, va-
gon ve ekipman yatırımları yaparak geliş-
tirdik. Kombine lojistik hizmet sağlayıcı ola-
rak sektörde tercih edilen bir marka olduk. 
Depo yatırımlarında ticari faaliyet karının 
yanında yatırım değerinin yıllar itibari ile 
artmasının sağladığı katma değer bulunu-
yor. Sürekli yatırım değeri artan ticari bir 
emtia ya sahip olduğunuzda bunu ileriki yıl-
larda tekrar değerleyerek yeni kredi limit-
leri oluşturmak mümkün olabiliyor.

SÖYLEŞİ | DURMUŞ DÖVEN SCANIA | LOJİSTİK

SCANIA’DAN İLK LNG’Lİ 
FİLO TESLİMATI

Scania, Türkiye’nin ilk LNG filo teslimatını gerçekleştirerek bir ilke imza attı. Acapet 7 adet, 
Havi Lojistik ise 1 adet LNG’li Scania’yı törenle teslim aldı. 

S
cania, Acapet’e 7 adet, Havi Lojis-
tik’e ise 1 adet LNG’li Scania’yı tö-
renle teslim etti. Doğuş Otomotiv 
CEO’su Ali Bilaloğlu ve Scania Ge-

nel Müdürü İlhami Eksin tarafından teslim 
edilen araçları Acapet adına kurucu ortak-
lar Önder Aytekin ve İbrahim Aytekin, Havi 
Lojistik adına ise Ülke Müdürü Erdem Söz-
var, Dağıtım Merkezi Müdürü Turgay Eröz-
yürek, Nakliye Şefi Mete Yılmaz ve Filo Ko-
ordinatörü Hüseyin Sarp teslim aldı. 

“TÜRKİYE KAMYON PARKININ 
YÜZDE 10’U LNG KULLANACAK”

Teslimat töreninde konuşan Doğuş Oto-
motiv CEO’su Ali Bilaloğlu, her geçen gün 
alternatif yakıtlı araçlara olan talebin hızla 
artacağını öngördüklerini belirterek, “Ya-
kın zamanda ülkemizdeki kamyon parkın-
da LNG’li araç oranının yüzde 10’lara çık-
masını bekliyoruz. Scania olarak CNG ve 
LNG yakıt kullanan araçlarımızla gerek 
şehri içi gerek şehirlerarası taşımacılıkta 
müşterilerimizin tüm ihtiyaçlarını karşıla-
yan çözümler sunuyoruz. LNG’nin önemli 
avantajlarından bir tanesi de yakıt tasarru-
funun yanı sıra çevreci olması. Dizel yakıtlı 
motora göre daha sessiz olan LNG’li motor, 
karbondioksit salınımını da yaklaşık yüzde 
10 azaltıyor. Parçacık emisyonları neredey-
se tamamen ortadan kalkarken, azot oksit 
emisyonları da üçte bir oranında azalıyor. 
Bugün burada LNG’li araçlarını teslim alan 
Acapet ve Havi Lojistik başta olmak üzere 
diğer yakıt türlerine göre rekabetçi bir hale 
gelen alternatif yakıtlı araçlar ile hem kar-
lı hem de çevreci bir tercih yapan firmala-
rımızın çoğalmasını ve bu tip yatırımların 
önünün açılmasını temenni ediyoruz“ şek-
linde konuştu.

“ÇEVREYE VEREBİLECEĞİMİZ 
ZARARI EN AZA İNDİRMEYİ 
HEDEFLİYORUZ”

Yeni araçlarını teslim alan Acapet Kuru-
cu Ortakları Önder Aytekin ve İbrahim Ay-

tekin ise kurum vizyonlarını, insan sağlı-
ğına, emniyetine, güvenliğine ve çevreye 
verebilecekleri zararları en aza indirmek 
olarak çizdiklerini belirterek, bu doğrultu-
da hedeflerinin araç filolarını çevreye en 
az verecek araçlardan oluşturmak oldu-
ğunu, teslim aldıkları LNG’li Scania araçları 
ile bu yönde ilk adımı attıklarını söylediler.   

“KARBON AYAK İZİMİZİ 
AZALTMAK İSTİYORUZ”

Havi Lojistik yetkilileri ise her yıl yüzde 
5 ile yüzde 10 arasında karbon salınımını 
azaltmaya çalıştıklarını, Avrupa’daki bazı 
dağıtım merkezlerimizde halen LNG ve 
CNG’li araçların kullanıldığını, bu araçlar-
dan alınan referanslar ile Türkiye filoların-
da da dönüşüme başladıklarını belirttiler.

Doğuş Otomotiv CEO’su Ali Bilaloğlu ve Scania Genel Müdürü 
Ilhami Eksin tarafından teslim edilen araçları Acapet adına 
kurucu ortaklar Önder Aytekin ve Ibrahim Aytekin, Havi 
Lojistik adına ise Ülke Müdürü Erdem Sözvar, Dağıtım 
Merkezi Müdürü Turgay Erözyürek, Nakliye Şefi Mete Yılmaz 
ve Filo Koordinatörü Hüseyin Sarp teslim aldı.
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deceğini kimse hesaplayamadı. Dolayısıyla 
son 3 ay sektörde yoğun bir talep yaşandı. 
Ciddi adetlerde araba sattık. Peugeot’nun 
öngörüsü diğer markalara göre Türkiye 
pazarında daha iyiydi. Sektörde yüzde 6 da 
pazar payı elde ettik. Ocak ayı da bizim için 
iyi bir başlangıç oldu. Şu anda 2020 model 
arabaları hızlı bir şekilde getirmeye çalışı-
yoruz. 2020 modelleri satarak başlayaca-
ğız. Türkiye’de Peugeot markasının satışı-
nı yapan ilk bayii olan Peugeot Aktif İriyıl 
Otomotiv, sektörde 20 yılını doldurmuş du-
rumda. Peugeot markası yıl sonuna kadar 
47 bin adet araba satarak Türkiye pazarın-
da yüzde 6.6’lık pazar payı elde etmeyi he-
defliyor. Biz de Aktif İriyıl Otomotiv olarak 
marka içerisindeki yüzde 4.1’lik pazar payı-
mızı sene sonuna kadar yüzde 5 seviyeleri-
ne yükseltmek istiyoruz. 

SÖYLEŞİ | HAKAN TOFAN

PEUGEOT AKTİF İRIYIL 
OTOMOTİV GENEL 

MÜDÜRÜ HAKAN TOFAN:
Peugeot Aktif İriyıl Otomotiv Genel Müdürü Hakan Tofan, “Türkiye’de 

ilk Peugeot satan bayiyiz. Sektörde 20 yılımızı doldurduk. Servis, 
sigorta ve satış olmak üzere ‘3S’ hizmeti veriyoruz” dedi.

T
ürkiye’de Peugeot markasının 
satışını yapan ilk bayii olan Peu-
geot Aktif İriyıl Otomotiv, sektör-
de 20 yılını doldurmuş durum-

da. Peugeot olarak yıl sonuna kadar 47 bin 
adet araba satmayı planlayan Peugeot Ak-
tif İriyıl Otomotiv, Türkiye pazarında yüz-
de 6.6’lık pazar payı elde etmeyi hedefliyor. 
Peugeot Aktif İriyıl Otomotiv Genel Müdü-
rü Hakan Tofan, otomotiv sektöründe ver-
dikleri hizmetleri ve Peugeot’un yeni mo-
deli Peugeot SUV 2008’i Ekovitrin’e anlattı.

Aktif İriyıl Otomotiv’in kuruluş öyküsü-
nü ve günümüze kadar kaydettiği aşama-
ları ana hatlarıyla anlatır mısınız?

Türkiye’de ilk Peugeot satan bayiyiz. İlk 
yetkili satıcıyız. Peugeot markası haricin-
de herhangi bir faaliyetimiz yok. Otomoti-
vin her alanında hizmet veriyoruz. Sektö-
rün kiralama tarafı da dahil olmak üzere 
her dalda hizmetlerimize devam ediyoruz. 
Hizmet verdiğimiz bu plazanın kuruluşu 
2000 yılına rastlıyor. Ama biz sektöre 1995 
yılında girdik. 2000 yılından sonra sektör-
de plazalaşma olgusu başladı. Yaklaşık 20 
yılımızı doldurduk. Servis, sigorta ve satış 
olmak üzere ‘3S’ hizmeti veriyoruz. Bunun 
dışında ‘Air Rent a Car’ adındaki kuruluşu-
muzla oto kiralama konusunda da faaliyet 
gösteriyoruz. 

Toplam kaç şube ve personele sahip-
siniz?

Tek şubemiz var. Kiralama sektörü de 
dahil olmak toplam 100 personelimizle hiz-
met vermeye devam ediyoruz. Bu sayıya 
idari personelimiz de dahil.

“BİRKAÇ MARKAYI BÜNYEMİZE 
KATMAYI PLANLIYORUZ”

Kısa ve uzun vadede yeni yatırımlar 
gerçekleştirmeyi hedefliyor musunuz?

Globalde PSA Grubu çoklu bir marka ha-
line geldi, en son Opel markasını da satın 
aldılar. Türkiye’de de tekli markalar yavaş 
yavaş çoklu markalara doğru dönüşüm ge-
çirmeye başladı. Bizim de bu yönde çalış-
malarımız var. Bundan sonraki dönemde 
biz de birkaç markayı bünyemize katmayı 
planlıyoruz. Türkiye’de Peugeot’un ciddi bir 
pazarı var. PSA Grubu Türkiye’de ilk 5 içe-
risinde yer alıyor ve Türkiye genelinde ilk 
3’ün içerisine girmek istiyor. Yani Opel, Cit-
roen ve Peugeot’yu da kattığımız zaman ilk 
3 içerisine girmeyi hedefliyoruz. 

“PEUGEOT, SUV PAZARINDA 
LİDERLİĞİNİ İLAN ETTİ”

Yeni Peugeot SUV 2008 modeli hangi 
özellikleriyle ön plana çıkıyor?

Yeni Peugeot SUV 2008, B segmentinde 
tamamen yenilenmiş bir araç. 3008 mode-
linin devamı olarak nitelendirilebilir. Peu-
geot, SUV pazarında liderliğini ilan etmiş 
durumda. Araç eski modele göre 14 cm 
daha uzun, 5 cm daha geniş. Bagaj hacmi 
de oldukça yeterli. Görüntü olarak da ba-
kıldığı zaman 3008 modeline yaklaşmış du-
rumda. Yani tasarım, teknoloji ve diğer tüm 
özellikleriyle diğer markalara karşılaştırıl-
dığında sektörde oldukça yerini sağlamlaş-
tıracak bir araç.

İnsanlar kendi segmentinde Peugeot 
SUV 2008’i neden tercih etmeli?

Peugeot olarak artık SUV’da çok iyi bir al-
gımız var. Bu algıyı 2008 modeliyle  birlikte 

daha yukarılara taşıyacağız. Kalite, sürüş 
zevki, tasarım ve teknoloji anlamında yarı 
otonom bir araç. Peugeot SUV 2008, yavaş 
yavaş insansız sürüşe geçilen bir ortamda 
yarı otonom sürüş imkanı sunuyor. Şerit 
takip ve tam frenleme özelliği önemli. Araç-
ta çok farklı hologram bir ekran var. 

Türkiye otomotiv sektörüne baktığı-
mızda karşımıza nasıl bir tablo çıkıyor?

2019 yılında sektörün çok geriye doğru 
gittiğini gördük. Kurda yaşanan ufak ufak 
hareketler ve kredi faizlerindeki düşüşten 
sonra son 3 ayda ciddi bir hareket yaşandı. 
Ama aslında herkes ters köşe oldu. Hiç bir 
markanın elinde yeterli sayıda araba yok-
tu. Yani pazarın neredeyse 480 binlere gi-

PEUGEOT AKTİF İRİYIL OTOMOTİV GENEL MÜDÜRÜ HAKAN TOFAN:

Hakan Tofan: “Peugeot markası yıl sonuna kadar 47 bin adet araba satarak Türkiye pazarında yüzde 6.6’lık pazar payı elde etmeyi hedefliyor. 
Biz de Aktif Iriyıl Otomotiv olarak marka içerisindeki yüzde 4.1’lik pazar payımızı sene sonuna kadar yüzde 5 seviyelerine yükseltmek istiyoruz.”

Hakan Tofan
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RENAULT TRUCKS’TAN NETLOG 
LOJİSTİK’E 150 ADET ÇEKİCİ 

K
urulduğu 2003 yılından bu yana 
istikrarlı büyüyerek bugün Tür-
kiye’nin ilk 100 şirketi arasın-
da yer alan Netlog Lojistik, Tür-

kiye’den çıkan bir dünya markası olmak 
üzere emin adımlarla ilerliyor. Yurtdışın-
daki yatırımlarının yanı sıra yurtiçinde de 
hızlı büyümesini sürdüren Netlog Lojistik, 
2020’de ilk yatırımlarını Renault Trucks ile 
araç filosu için yaptı. Netlog, 150 adet Re-
nault Trucks T 480 çekici alımı ile filosu-
nu güçlendirdi.

Sektörde de yılın ilk büyük araç yatırımı 
olarak dikkat çeken teslimata Netlog Lojis-
tik Yönetim Kurulu Başkanı Şahap Çak, Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı Gökalp 
Çak, Ticari Operasyonlar Başkanı Olcay 
Sunucu ile Renault Trucks Dünya Başka-
nı Bruno Blin, Türkiye Başkanı Sebastien 
Delepine, Satış Direktörü Ömer Bursalıoğlu 
katıldı. Yöneticiler, yeni araçların teslimat 
töreninde aynı zamanda sektörün günde-
mini de değerlendirdi.

Düzenlenen teslimat töreninde konuşan 
Netlog Lojistik Ticari Operasyonlar Başka-
nı Olcay Sunucu, lojistik alanında bir dün-
ya markası olma hedefiyle çıktıkları yolda 
yatırımlarına hız kesmeden devam ettikle-
rinin; bugün yük taşımacılığı ve lojistik hiz-
metleri alanında Türkiye’nin en büyük hiz-
met ihracatçısı olduklarının altını çizerken, 
“Bu hayalin peşinden koşarken her zaman 
en büyük önceliğimiz, ülkemiz ekonomisi-
ne katkıda bulunmak oldu. Bugün attığımız 
bu imzalar ve gerçekleştirdiğimiz bu tes-
limat töreni de aslında Netlog’un Türkiye 
ekonomisine olan güveninin; ülkemizin ge-
leceğine olan inancımızın en somut göster-
gesi” dedi.

Sadece Türkiye’de değil, tüm dünyada ta-
şımacılık sektörünün ekonomilerin can da-
marı olduğunu ifade eden Olcay Sunucu, 
“Bu anlamda sektörde yaptığımız her yatı-
rımla bir anlamda ekonomik faaliyeti des-
tekliyoruz. Bugün Netlog olarak yurt içinde 
her gün 6 bine yakın TIR hareketini yöneti-
yoruz” dedi. Lojistik şirketlerinin en büyük 
maliyet kaleminin yakıt olduğunu hatırla-
tan Olcay Sunucu şöyle devam etti: “Bu den-
li büyük bir operasyonda katma değerli hiz-
met sunmanın ve hizmet kalitesinin yanı 
sıra maliyet tasarrufları da rekabet esas-

larımızda önem taşıyor. Renault Trucks 
çekicileri 2008’den, T serisi çekicileri ise 
2015’ten bu yana kullanıyoruz. Bu yeni nesil 
çekicilerle birlikte bir yandan maliyetleri-
mizi aşağı çekip müşterilerimize daha kali-
teli hizmet sunarken diğer yandan da çev-
renin korunmasına katkıda bulunacağız.” 

“NETLOG LOJİSTİK, BİZİM İÇİN 
GLOBAL BİR LOJİSTİK MARKASI”

Renault Trucks Dünya Başkanı Bruno 
Blin de Türkiye’yi ziyaret ederek bu önem-
li teslimata katıldı. Blin, Türkiye pazarının 
Renault Trucks için önemini belirterek şu 
şekilde açıkladı; “Renault Trucks’ın Tür-
kiye’deki hedefleri her yıl büyürken 2020 
yılına Netlog Lojistik’in teslimatı ile başla-
maktan büyük mutluluk duyuyoruz. Net-
log Lojistik gibi global ölçekte önemli, daha 
önce Renault Trucks araçları kullanan 
müşterilerimizin tekrar çekicilerimizi ter-
cih etmesi bizim için başarımızın bir gös-
tergesi oluyor.”

Teslimat töreninde açıklamada bulunan 
Renault Trucks Türkiye Başkanı Sebas-
tien Delepine, “Netlog Lojistik’in sektöre ön-
cülük eden atılımlarını ve açılımlarını her 
zaman yakından takip edip, takdir ediyo-
ruz. 10 yılı aşan iş ortaklığımızda markamı-
zı tercih etmeleri, filolarını hem genişletir-
ken hem de yenilerken yeni alımlarındaki 

yatırımlarını yine Renault Trucks araçlar 
ile gerçekleştirmeleri önemli bir referans. 
Netlog Lojistik’in araçlarımızın performans 
ve verimlilikleri kadar yakıt tasarrufların-
dan da çok memnun olduklarını biliyoruz. 
Ticari araçlar söz konusu olduğunda ana 
konu, araçların yüksek performans ile ke-
sintisiz yolda olması ve toplam sahip olma 
maliyetleridir. Netlog Lojistik gibi büyük 
operasyonlar gerçekleştirdiğinizde top-
lam sahip olma maliyetleri, sunduğunuz 
hizmetin rekabetçiliği ve kalitesi anlamın-
da önem taşıyor. Bu konuda her zaman sa-
dece araçlarımız ile değil toplam çözümle-
rimiz ile müşterilerimizin yanında olmaya 
çalışıyoruz” dedi. Renault Trucks T seri-
si çekiciler ile Türkiye’deki pazar paylarını 
artırdıklarını belirten Renault Trucks Tür-
kiye Satış Direktörü Ömer Bursalıoğlu ise 
“Uzun yol T serimiz, segmentinde çok özel 
bir konuma sahip. Araçlarımız, son tekno-
lojik özellikleri, yüksek performansı, yakıt 
tasarrufu ve konforu ile hem lojistik firma-
larının operasyonlarına hem de sürücüle-
rin konfor ve verimliliklerine katkı sağlıyor. 
Tüm sunduğumuz avantajların Netlog Lo-
jistik tarafından takdir edilmesinden son 
derece memnunuz. İlk teslimatımızı, bu 
denli büyük bir yatırım ile Netlog Lojistik’e 
yapmak bizim için çok özel bir yıl başlangıcı 
oldu” şeklinde konuştu.

HABER | RENAULT TRUCKS

Netlog Yönetim Kurulu Başkanı Şahap Çak ve Renault Trucks Dünya Başkanı Bruno Blin

24. EMITT-Doğu Akdeniz Uluslararası Turizm ve Seyahat Fuarı, TÜYAP Fuar ve Kongre Merkezi’nde yapıldı. Fuarın açılışını Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet 
Nuri Ersoy, KKTC Turizm ve Çevre Bakanı Ünal Üstel, Istanbul Valisi Ali Yerlikaya, TÜROFED Yönetim Kurulu Başkanı Süruri Çorabatır, TTYD Başkanı Oya Narin, 
TÜRSAB YK Başkan Yrd. Ali Bilir, Hyve Grup Bölge Direktörü Kemal Ülgen ve Hyve Group Turizm Seyahat ve Moda Grup Direktörü Hacer Aydın gerçekleştirdi. 

EMITT FUARI | HABER

TURİZM SEKTÖRÜ 24. EMITT 
FUARI’NDA BİR ARAYA GELDİ
Dünyanın en büyük dört turizm fuarı arasında yer alan 24. EMITT-Doğu Akdeniz Uluslararası 

Turizm ve Seyahat Fuarı, TÜYAP Fuar ve Kongre Merkezi’nde gerçekleştirildi. 

24. 
Emitt Fuarı, bu yıl da turizm 
sektörünü bir araya getirdi. 
Fuarda tüm dünyadan katı-

lımcılar, davetli tur operatörleri ve sektö-
rün uzmanları turizm sektörünün küresel 
ve yerel gündem konularını tartışırken, 35 
ülke, dünyanın önemli turist çekim noktala-
rı ve Türkiye’den 40’a yakın destinasyon ta-
nıtıldı. 20 ülkeden 200’ün üzerinde davet-
li tur operatörünün katıldığı fuara bu yıl 60 
bin ziyaretçi geldi.

24. EMITT Fuarı Kültür ve Turizm Bakan-
lığı, T.C İstanbul Valiliği, İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi ve Türk Hava Yolları’nın kurum-
sal sponsorluğunda, KOSGEB’in desteğiyle, 
Türkiye Otelciler Federasyonu (TÜROFED) 
ve Türkiye Turizm Yatırımcıları Derneği’nin 
(TTYD) iş ortaklığında kapılarını açarken; 
Fuar’ın Açılış Töreni yoğun bir siyasetçi ve 

iş adamı akınına uğradı. 
Açılış töreninde konuşan Kültür ve Tu-

rizm Bakanı Ersoy, 2019 yılı için yakalanma-
sı beklenen 52 milyon turist ziyareti ile elde 
edilen 34 milyar dolar gelir hedefini, 2020 
yılı için 58 milyon turist ziyareti ve 40 mil-
yar dolar gelir olarak belirlediklerini ifade 
etti. Ersoy şöyle devam etti: “Tabii ki sayıla-
rı vermek kolay, gereğini yapmak ise özveri 
gerektiriyor. Düzenli bir büyüme için doğru 
stratejiler ve gayretli değişim politikalarına 
açık olmalıyız. Bu kapsamda ilk adım mar-
kalaşma ve tanıtımdan geçiyor. Bu bağlam-
da ilk önemli değişimi başlatarak Türkiye 
Tanıtım Turizm Geliştirme Ajansı’nı sektö-
re kazandırdık. 2018’de 18 milyon dolar olan 
tanıtım bütçemizi, 2019’da 75 milyon dolara 
2020’de ise 180 milyon dolara çıkardık. Her 
bölgenin kendi potansiyelini ortaya çıkara-

cak yeni politikalar üzerinde çalışıyoruz. Tu-
rizmin tüm Türkiye’de 12 aya yaygınlaşması 
ve turizm gelirlerinin tabana yayılması için 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Bu noktada 
da turizm STK’larının işlevleri ve faaliyetle-
ri de büyük önem arz ediyor.” 

KKTC Turizm ve Çevre Bakanı Ünal Üstel, 
Akdeniz çanağının incisi konumunda olan 
KKTC’nin; yıl boyunca 10 ay aldığı güneşi ile 
kültüründen gastronomiye farklı alanlarda 
sahip olduğu turistik değerleriyle oldukça 
önemli bir cazibe merkezi olduğunu belirt-
ti. Üstel, şunları söyledi: “Anavatan Türki-
ye’nin desteği ile turizm sektörünü gelişti-
riyoruz. Yatırımcıların çoğu Türkiye’den. Şu 
anda adamızda 26 bin konforlu yatağa sahi-
biz. Çok yakın zamanda 40 bin yatağı bula-
cağız. Cari açığımızın yüzde 53’ünü turizm 
gelirlerinden karşılıyoruz.”
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SÖYLEŞİ | ALİ HAYDAR BOZKURT

“TÜRKİYE’DE HİBRİT OTO 
PAZARININ YÜZDE 98’İ 

TOYOTA’YA AİT”
Toyota Pazarlama ve Satış A.Ş. CEO’su Ali Haydar Bozkurt, “Bugün 

Türkiye’de gerçekleşen hibrit otomobil satışlarının yüzde 98’i Toyota’nın hibrit 
modellerinden oluşuyor. Toyota, kullanıcıların araç seçim kriterlerinde çevre 

dostu olmasının ilk sırayı alacağına da inanıyor” dedi.

“Toyota Türkiye 
Pazarlama ve Satış 

A.Ş olarak 2019’da 
23 bin 362 adet 
binek, 939 adet 

ticari araç olmak 
üzere toplamda 

24 bin 301 adetlik 
satış gerçekleştirdik. 
23 bin 362 adetlik 

binek otomobil 
satışları içinde bir 
önceki yıla oranla 
bir sıra yükselerek 

ilk 4 içindeki 
yerimizi aldık.”

O
tomotiv sektöründe 2018 yılın-
da 620 bin adetlere gerileyen 
toplam pazar, 2019 yılını 479 bin 
60 adetle tamamladı. 2020 yılın-

da ise Türkiye’de toplam otomotiv pazarı-
nın 550-600 bin adet civarında olacağı ön-
görülüyor. Türkiye’nin Yerli Otomobili’nin 
(TOGG) de tanıtılmasıyla birlikte otomotiv 
sektörünün yakın gelecekte daha da ha-
reketlenmesi bekleniyor. Toyota Pazarla-
ma ve Satış A.Ş. CEO’su Ali Haydar Bozkurt, 
gerçekleştirdikleri yatırımlar ve otomotiv 
sektörüyle ilgili Ekovitrin’in sorularını ya-
nıtladı. 

Toyota olarak 2019 yılını nasıl geçir-
diniz? Üretim, kapasite, ihracat ve büyü-
me anlamında hangi yatırımlara imza at-
tınız?

Toyota Türkiye Pazarlama ve Satış A.Ş 
olarak 2019’da 23 bin 362 adet binek, 939 
adet ticari araç olmak üzere toplamda 24 
bin 301 adetlik satış gerçekleştirdik. 23 bin 
362 adetlik binek otomobil satışları içinde 
bir önceki yıla oranla bir sıra yükselerek ilk 
4 içindeki yerimizi aldık. Toplam satışlarda 
yüzde 6’lık pay ile de yılı tamamlamış olduk.

2019, otomotiv sektörü açısından na-
sıl bir yıl oldu? 2020’de sektörü nasıl bir 
yıl bekliyor?

2019 yılı başlarken zorlu bir yıl olacağı-
nı bekliyorduk. Ekonomik ve konjonktürel 
gelişmeler göz önüne alındığında sektö-
rümüz için zayıf başlayan 2019 yılı, 2. yarı 
yılda devletimiz tarafından alınan önlem, 
teşvik ve faiz kampanyalarının etkisiyle to-

parlanma sürecine girdi. Umutlarımızı ta-
zeleyen bu düzenlemeler ve özellikle yılın 
son 2 ayında ortaya çıkan pozitif görünüm 
sonucunda araç alımları bir miktar ivme-
lendi. Normal olarak gördüğümüz 1 milyon 
adetlik satış rakamlarından sonra 2018 yı-
lında 620 bin adetlere gerileyen toplam pa-
zar, bu yıl 479 bin 60 adetle yılı tamamladı.

Konjonktürel şartların aynı olacağını dü-
şünürsek 2020 yılında ülkemizdeki top-
lam otomotiv pazarının 550-600 bin adet 
civarında olacağını tahmin ediyorum. To-
yota olarak 2020’deki satışlarımızın da yılı 

39 binler seviyesinde kapatacağını öngö-
rüyorum.

Türkiye’de yerli ve yabancı yeni yatı-
rımların yapılması otomotiv sanayiimizi 
nasıl etkileyecek?

Ülkemize yapılacak yatırımlarla ekono-
mik olarak daha iyi bir seviyeye gelelim ve 
çocuklarımız daha iyi bir Türkiye’de yaşa-
sın. Hem ekolojik hem de ekonomik olarak. 
Keşke 4-5 tane daha büyük otomotiv yatırı-
mı gelse, bizim en büyük sorunumuz olan 
cari açık sorunumuzu neredeyse ortadan 

TOYOTA PAZARLAMA VE SATIŞ A.Ş. CEO’SU ALİ HAYDAR BOZKURT:
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kaldıracak bir ortam yakalamış oluruz. Bi-
zim, sektörün içindeki aktörler olarak, sa-
dece kendi markalarımızın menfaatlerini 
düşünen yaklaşımlara değil, artık ülkemiz 
otomotiv sektörünün gelişmesi ve sektörü-
müzün de ekonomimize uzun vadeli katkı 
sağlayacak biçimde şekillenmesi için kafa 
yormamız gerekiyor. Bu bizim, bu memle-
kete borcumuz. Daha iyi bir Türkiye istiyor-
sak, marka menfaatlerimize değil, büyük 
resme bakarak ülke menfaatlerine odak-
lanmanın zamanı geldi. Bunlar sağlanır ve 
devletimiz tarafından bazı teşvikler uygula-
nırsa bir dönem yakaladığımız 1 milyon ve 
üzeri satış adetlerine ulaşabiliriz.

‘Yerli otomobil’ konusunda neler söyle-

mek istersiniz?

Öncelikle bir Türk vatandaşı olarak gu-
rur duyduğumu belirtmeliyim. Üretime 
başladıktan sonra en büyük rakiplerimiz-
den biri olacak yerli otomobili düşünen, ha-
yata geçiren herkese teşekkür ediyorum 
ve hoş geldiniz diyorum. Ülke olarak 60 yıl 
kaybettik otomobil sektöründe. Eğer 60 yıl 
önce atılan adım devam etseydi, bugün ül-
kemizin sektörde önemli bir konumda ola-
caktı. Geç girdik bu sektöre ama avantaj-
larımız da var. Yeni bir teknoloji ile iyi bir 
başlangıç yaptığımıza inanıyorum. Elekt-
rikli otomobil ile global anlamda söz sahibi 
olmamız mümkün. Ama markalaşmak çok 
önemli. Bunun için de doğru bir yol izlen-
mesi gerekiyor. Sadece ülke insanının kul-
lanacağı bir otomobil olarak görmememiz 
gerekiyor. Çalışmalarımızı global ölçekte 
yapmalıyız.

Otomotiv sektörüne baktığımızda kar-
şımıza nasıl bir tablo çıkıyor? Sektördeki 
sorunlar nelerdir?

Vergilendirme ve dövizdeki dalgalanma-
lar diyebilirim. Tüm dünyada uygulanan 
sistemler incelenerek ve otomotivin 5-10 
yıl içinde gideceği yöne bakılarak bir vergi 
sistemi ortaya konulmalı. Hem Türkiye’de 
mevcut olan markaların buraya yapaca-
ğı ilave model yatırımı için hem de henüz 

Türkiye’ye gelmemiş ama gelmeyi ciddi şe-
kilde düşünen markaların da cesaretlen-
mesi için vergi sistemini değiştirmemiz ge-
rekiyor.

İlk bakışta çok zormuş gibi görülebilir. 
Ancak akademik çalışmalar yapılarak, yurt 
dışındaki örnekler incelenerek, hepsi bel-
li formüllere dayandırılarak en adil siste-
min getirilmesi mümkün. Burada Toyota 
şapkamı çıkarıp, otomotiv sektöründe çalı-
şan bir yönetici olarak söylüyorum. Otomo-
tiv sektörünün ülkemiz ekonomisine kat-
tığı ihracat ve istihdam desteğine o kadar 
ihtiyacı var ki, bayraktarlığını yapmamız 
gereken ilk sektörlerden bir tanesi. Otomo-
tiv üretim üssü olmak için her şeye sahip 
bir ülkeyken önümüzdeki en önemli sıkın-
tı bu vergi sistemi ve belirsizlik. Belirsiz-
likten kastım ise şu; bir sabah uyanıyoruz 
vergi değişiyor. Son 20 yılda bakın kaç kere 
ÖTV vergisi değişimi yapıldı. Biz öyle avan-
tajlı bir lokasyondayız ki, Avrupa, Rusya, Af-
rika, Ortadoğu gibi bölgelerin merkezinde-
yiz. Biz çıkıp otomotiv üreticilerine, “Bizim 
yeni vergi sistemimiz budur ve önümüz-
deki 10-15 yıl bu sistemi muhafaza edece-
ğiz” diyebilsek, Türkiye’ye yatırım yapma-
yı planlayan markaları cesaretlendirmeyi 
başarabiliriz.

Toyota’nın yeni modelleri hangi özellik-
leriyle ön plana çıkıyor?

Toyota modelleri üstün teknolojisi, ben-
zersiz sürüş keyfi ve insan hayatını kolay-
laştıracak donanımları ile birlikte hibrit 

motor seçenekleri ile öne çıkıyor. Bugün 
Türkiye’de sunduğumuz her binek otomo-
bilin bir hibrit versiyonu da bulunuyor.

Otomotivin gelecek 15-20 yıllık dönemin-
de planlamaların hibrit teknolojiler üzeri-
ne kurgulandığı artık kabul ediliyor. Toyo-
ta’nın 40 yıldan uzun bir zamandır hibrit 
teknolojisini geliştirmesinde ve yıllardır ti-
cari olarak satışına devam etmesinde ya-
tıyor. Şu anda dünyada 14.5 milyonu aşkın 
Toyota hibrit araç trafikte seyrediyor. Her 
yıl yaklaşık 1,5 milyon adet Toyota hibrit sa-
tışı gerçekleşiyor.

Bugün Türkiye’de gerçekleşen hibrit oto-
mobil satışlarının yüzde 98’i Toyota’nın hib-
rit modellerinden oluşuyor. Toyota, kulla-
nıcıların araç seçim kriterlerinde çevre 
dostu olmasının ilk sırayı alacağına da ina-
nıyor. Toyota, hibrit otomobillerin sağladığı 
benzersiz sürüş keyfinin yanı sıra, batarya 
kiralama maliyetleri olmayan, şarj istasyo-
nu ve benzeri alt yapı gereksinimi duyma-
dan “hibrit teknolojisini” orta ve uzun vade-
de en ekonomik ve ekolojik çözüm olarak 
görüyor. Hibrit teknolojilerinde açık ara li-
der olan Toyota’nın rakipleri karşısında 
çok daha avantajlı olduğu da biliniyor. Tür-
kiye’de Toyota’nın iki hibrit modeli olan Co-
rolla Hybrid ve C-HR Hybrid’i üretiyor ol-
manın avantajları bizim satışlarımızı da 
destekleyecek. Artık trafikte daha fazla hib-
rit araç görmeye başladık zaten. Avrupa’da 
16 hibrit Toyota modeli satışa sunulurken, 
Türkiye’de sunulan her binek Toyota mo-
delinin birer hibrit versiyonu olan; Corol-
la Hybrid, Yaris Hybrid, RAV4 Hybrid, Cam-
ry Hybrid ve Toyota C-HR Hybrid yer alıyor.

“Şu anda dünyada 14.5 
milyonu aşkın Toyota hibrit 

araç trafikte seyrediyor. 
Her yıl yaklaşık 1,5 milyon 

adet Toyota hibrit satışı 
gerçekleşiyor.”

SÖYLEŞİ | ALİ HAYDAR BOZKURT EATON | HABER

“SOSYAL SORUMLULUK 
PROJELERİNE DEVAM EDECEĞİZ”

Eaton/Polimer Kauçuk Genel Müdürü Aron Bensason, “Müjgan-Serkan Karagöz Özel 
Uygulama Okulu’nun eski spor salonunu yenileyerek engelli çocuklara destek olduk. Sosyal 

sorumluluk projelerine önem veriyoruz ve bunlara devam edeceğiz” dedi.

E
aton/Polimer Kauçuk Genel Mü-
dürü Aron Bensason, dünyanın 
her yerine dağılmış olan müşte-
rilerine Eaton, Sel ve özel mar-

kalı hidrolik ve endüstriyel hortumlar 
ürettiklerini söyledi. 2019’un genel olarak 
sektörde yüksek stok seviyeleri sebebiyle 
taleplerin beklenenden düşük olduğu bir yıl 
olduğunu belirten Aron Bensason, “Bu du-
rum bize satış hedeflerimize ulaşmamızda 
zorlayıcı bir etki yaratsa da finansal planla-
rımıza uygun bir şekilde 2019 yılını sonuç-
landırdık” dedi.

Uluslararası bir şirket olmaları ve üre-
timlerinin yüzde 85’ini ihraç etmeleri nede-
niyle 2019 yılını finansal planlarına uygun 
bir şekilde sonuçlandırdıklarını kaydeden 
Aron Bensason, “2020’nin de 2019’una pa-
ralellik göstereceğini ve zorlu geçeceğini 
düşünmekle birlikte yılın ikinci yarısında 
ekonomik anlamda bir iyileşme olacağını 
bekliyoruz. 2020’de de stratejilerimiz doğ-
rultusunda Afrika, Rusya ve Uzakdoğu gibi 
potansiyel teşkil eden pazarlar üzerinde 
yoğunlaşarak pazar payımızı ve ciromuzu 
artırmayı hedefliyoruz. 2020’de daha çok 
çalışıp, hedeflerimizi yakalayacağımıza ve 
başarılı bir sene yaşayacağımıza inandığı-
mız için, ekip olarak umutlu olduğumuzu 
söyleyebiliriz” diye konuştu.

“YAKLAŞIK 2 BİN KİŞİYE 
İSTİHDAM SAĞLIYORUZ”

Şu anda yaklaşık 2 bin kişiye istihdam 
sağlayan Eaton/Polimer Kauçuk olarak 

uzun vadede Eaton’un tüm dünya üzerin-
deki fabrikalarının hortum ihtiyacını kar-
şılayarak merkezi üretim tesisi haline gel-
meyi hedeflediklerini ifade eden Aron 
Bensason, “Ayrıca 2017 yılında almış oldu-
ğumuz Ar-Ge Merkezi ünvanı ile hem ülke 
ekonomisine hem de rekabet gücüne katkı-
mızı her geçen gün artırmayı hedefliyoruz. 
2020 yılı hedeflerimize yönelik çalışmala-
rımızı ise aynı motivasyon ve kararlılıkla 
yürüterek, müşterilerimize, hizmet verdi-
ğimiz pazarlara yönelik yenilikçi yaklaşım-
larımızla yeni ürünler sunmayı planlıyo-
ruz” şeklinde konuştu.

Sosyal sorumluluk projelerine de önem 
verdiklerinin altını çizen Aron Bensason, 
Müjgan-Serkan Karagöz Özel Uygulama 
Okulu’nun eski spor salonunu yenileyerek 
engelli çocuklara destek olduklarını ifade 

etti. Aron Bensason, sözlerine şöyle devam 
etti: “Müjgan-Serkan Karagöz Özel Uygula-
ma Okulu, Çerkezköy’deki üretim tesisimi-
ze yakın bir konumda bulunan, yaşları 3 
ile 27 arasında değişen otizm, down send-
romu veya fiziksel engele sahip toplam 166 
çocuğa temel bakım ve destek hizmetle-
ri veren bir kurum. Okul ile ilk tanışmamız 
2018 yılında yürüttüğümüz bir başka sos-
yal sorumluluk projesi ile gerçekleşti. İlk 
projemizde okulda engelli öğrencilerin ih-
tiyaçlarına yönelik bir duyu sınıfı tasarla-
yıp hayata geçirdik. Bu proje esnasında da 
okulun diğer ihtiyaçlarını gözlemleme fır-
satı bulduk ve Eaton’un Çerkezköy’deki ye-
rel toplumsal katılım ekibi olarak okulun 
eski spor salonunu aydınlık, ferah ve do-
nanımlı bir alana dönüştürmek için Ea-
ton Yardım Fonu’ndan finansman aldık. 
Bu proje bizim için bölge halkını destekle-
yip engelli çocukların yaşam kalitesini ar-
tırmak için mükemmel bir fırsat oldu. Du-
varların boyanmasına, yer döşemelerinin 
yenilenmesine, banyonun yeniden inşa 
edilmesine, yeni bir havalandırma siste-
mi kurulmasına, yastıklı duvar kaplamala-
rının eklenmesine ve son olarak yeni bir 
egzersiz ekipmanı setinin yerleştirilmesi-
ne yardımcı olarak bu mevcut alanı renk-
li ve modern bir spor salonu haline dö-
nüştürülmesini sağladık. Çerkezköy’deki 
fabrikamızın yakınında gerçekleştirdiği-
miz bu faaliyet gibi anlamlı toplumsal pro-
jelere hep zaman ve enerji harcamaya de-
vam edeceğiz.”

EATON/POLİMER KAUÇUK GENEL MÜDÜRÜ ARON BENSASON:

“2020’de stratejilerimiz 
doğrultusunda Afrika, Rusya 
ve Uzakdoğu gibi potansiyel 
teşkil eden pazarlar üzerinde 
yoğunlaşarak pazar payımızı ve 
ciromuzu artırmayı hedefliyoruz.”
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Eaton/Polimer Kauçuk 
Genel Müdürü 
Aron Bensason
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HABER | MERCEDES-BENZ 

MERCEDES-BENZ’DEN 
AZ-AL TURİZM’E 41 ADET 

SPRINTER TESLİMATI 
Mercedes Benz Otomotiv Tic. ve Hiz. A.Ş. tarafından AZ-AL Turizm’e 41 adet yeni Sprinter 

teslimatı, Gülsoy Otomotiv Florya tesislerinde gerçekleştirildi. 

Y
urtiçinde yolcu taşımacılığı alan-
larında hizmet veren AZ-AL Tu-
rizm, 38 adet Sprinter 16+1 Ser-
vis Taşıtı ve 3 adet Sprinter 18+1 

okul taşıtı ile filosunu gençleştirdi. Toplam 
41 adet araç, Mercedes-Benz Gülsoy Oto-
motiv Florya Şubesi’nde AZ-AL Turizm’e 
teslim edildi. AZ-AL Turizm, araç alımların-
da Mercedes-Benz Finansal Hizmetler’in 
avantajlı kredi imkânlarından yararlandı. 

Gerçekleştirilen teslimat töreninde, AZ-
AL Turizm Nakliyat Genel Müdürü Aziz Baş 
ve Genel Müdür Yardımcısı Yusuf Baş’a 
araçlar, Mercedes Benz Otomotiv Tic. ve 
Hiz. A.Ş. Hafif Ticari Araçlar Ürün Grubu 
İcra Kurulu Üyesi Tufan Akdeniz, Hafif Ti-
cari Araçlar Satış Müdürü Serdar Yaprak, 
Mercedes-Benz Finansal Hizmetler Pa-
zarlama ve Otomobil Hafif Ticari Araç Sa-
tış Müdürü Meltem Gürsoy, Gülsoy Otomo-
tiv Genel Müdürü İsmet Emre Gülsoy ve 
Gülsoy Otomotiv Hafif Ticari Araçlar Mü-
dürü Ebru Taşkın Kocagil tarafından tes-
lim edildi. 

Mercedes Benz Otomotiv Tic. ve Hiz. A.Ş. 
Hafif Ticari Araçlar Ürün Grubu İcra Ku-
rulu Üyesi Tufan Akdeniz, “1996’dan gü-
nümüze Türkiye’deki yolcu taşımacılığın-
da standartları belirleyen Sprinter, 2019 
yılında segmentinin en fazla tercih edi-
len aracı olarak markamızın bu alanda li-
der olmasını sağladı. Bu başarının ardında 
ürünümüzün konfor ve güvenlik gibi üs-
tün özelliklerine ek olarak, müşterilerimi-
ze sağladığımız uygun finansman koşulla-
rı, yaygın servis ve güvenilir satış sonrası 
hizmetlerdeki avantajlarımız etkili oluyor. 
Hem yolcu, hem de okul servisi alanların-
da 2019 yılının lideri konumundaki Yeni 
Sprinter ile filosunu gençleştiren AZ-AL 
Turizm’in, yeni araçlarıyla alanlarında en 

iyi hizmetleri sunmaya devam edeceği-
ne inancımız sonsuz. AZ-AL Turizm Nakli-
yat’ın Genel Müdürü Aziz Baş başta olmak 
üzere, tüm Gülsoy Otomotiv çalışanlarına, 
bu alım-satımı gerçekleştirdikleri için te-
şekkür ediyor, şirketlere hayırlı uğurlu ol-
masını diliyorum” dedi.

AZ-AL Turizm Nakliyat Genel Müdürü 
Aziz Baş, “Bireysel olarak 1990 yılında baş-

ladığımız öğrenci taşımacılığını 1996’da AZ-
AL Turizm adıyla kurumsallaştırdık. Her 
geçen gün daha kaliteli ve güvenli taşıma-
cılığın adresi olarak ‘Geleceği Taşıyoruz’ 
sloganıyla hizmetlerimizi sürdürüyoruz. 
Öğrenci taşımacılığı ile başladığımız kap-
samımızı zaman içerisinde personel ve tu-
rizm taşımacılığı, sigorta aracılık hizmetle-
ri, operasyonel araç kiralama iş makineleri 
kiralamayla genişlettik. Okul ve personel 
taşımacılığındaki filomuzu 41 adetlik yeni 
Mercedes-Benz Sprinter ile gençleştirerek 
müşterilerimize konfor ve güvenlik anla-
mında en iyisini sunmaya devam ediyoruz. 
Başta Mercedes-Benz yetkilileri olmak üze-
re Gülsoy Otomotiv yöneticileri ve bu alı-
mı gerçekleştirmemizde uygun kredi im-
kânları sağlayan Mercedes-Benz Finansal 
Hizmetler’e teşekkürlerimi sunuyor, araç-
larımızın hem şirketimize hem de Merce-
des-Benz ailesine hayırlı olmasını diliyo-
rum” diye konuştu.

3 ANA KATEGORİDE 
SATIŞA SUNULUYOR

Türkiye’de satışa sunulduğu 1996 yılın-
dan günümüze, hafif ticari araçlar sınıfın-
da fark yaratan Mercedes-Benz Sprinter; 
2019’da yenilenerek “Sprinter Sana Yakı-
şır” sloganı ile satışa sunuldu. Minibüs, Pa-
nelvan ve Kamyonet olmak üzere 3 ana 
kategoride bin 700’ü aşkın farklı seçeneği 
sunulan Yeni Sprinter, müşterilerin talep 
ve beklentilerini karşılamak üzere tasar-
landı. Aracın temelini, maksimum seviyede 
modüler bir yapı konsepti oluşturuyor. Bu 
modüler yapı konsepti ile şehir içi ve şehir 
dışı yolcu taşımacılığı yapan, okul ve perso-
nel servisi hizmeti veren, nakliye ve kurye 
hizmetleri gerçekleştiren firmalar için yeni 
çözüm önerileri sunuluyor. 

Toplam 41 adet araç, 
Mercedes-Benz Gülsoy 
Otomotiv Florya 
Şubesi’nde AZ-AL 
Turizm’e teslim edildi.

V
asat, orta, ortalama de-
mek. Bazıları için “den-
gede olma, denge” du-
rumu. Yani “idare eder”. 

Günlük hayatta belki idare ediyor 
ama uzun vadede vasat, idare ede-
mez hale geliyor, ortanın altına dü-
şüyor. Vasat durumundaki kişi/
kurum vasat durumunu koruya-
mıyor, koruyamaz. Çünkü her şey 
hızla gelişiyor ve değişiyor, yeni 
bilgiler geliyor, bulunulan sektöre 
yeni oyuncular katılıyor. Vasat an-
cak “bir süre” idare ediyor. Bugün 
kişisel gelişim ve kurumsal gelişim 
öğretileri de vasatın üzerini işaret 
ediyor ama ne kadar işe yarıyor.

İşletmelere/kurumlara sordu-
ğunuzda kimse vasat olmak iste-
miyor, vasatlığı da kabul etmiyor. 
Fakat biliyoruz ki vasatlık birçok 
sektörde, kurumda var.  

VASATLIKTAN 
NASIL KURTULALIM?

Önce vasatlığın farkına varmak 
gerekiyor. Nasıl farkına varalım? 
Sektörün yerli ve yabancı oyun-
cuları ile kıyaslama yaparak va-
satlığın farkına varmak mümkün. 
Sonrasında vasatlık derecesini 
anlamak geliyor.  

Bir sonraki adım vasatlıktan 
gerçekten kurtulmak istemek ve 
strateji belirlemek. Nasıl? Elimiz-
deki kaynaklar neler, nasıl değer-
lendiriyoruz. Çalışan personelden 
müşteriye, malzemelerinize kadar, 
maliyet ve kar analizleri yapmak, 
verimliliği ölçmek.

Verimlilik derecesine göre va-
satlıktan kurtulmak için eldeki 
kaynakları daha iyi kullanmak için 
yeni bir yol haritası belirlemek. 

Bu değerlendirmeleri yapmak 
için yıl sonu, başı ortası gibi za-
manları da beklemeden, hemen 

TÜMAY MERCAN

Yönetim İletişim Danışmanı

başlamak.  Şunu biliyoruz ki birçok 
kurum elindeki işletme kaynakla-
rını tam değerlendiremediği için 
aslında vasatlıktan kurutulamıyor 
ve verimliliği yakalayamıyor.

VASATLIK GÖZLÜĞÜ İLE 
BAKMAK 

Başkalarının eleştirileri, öneri-
leri de vasatlıktan kurtulmak için 
önemli. Burada yine yöneticile-
re iş düşüyor. Yöneticiler vasatlık 
gözlüğü ile bakınca inovatif fikir-
leri göremiyorlar.  Oysa eleştiriler, 
3. kişilerin fikir, öneri ve bakış açı-
ları değerlendirilmeli. Özellikle or-
tanın bir tık üstüne çıkmış yöne-
ticiler ne yazık ki başarılarını çok 

önemseyerek başka görüşlere ku-
laklarını kapatıyor, biraz şımarık-
lık durumuna giriyorlar. Bu bir 
sonraki aşama için vasatlığa ze-
min hazırlıyor. 

VASATLIK 
BİR TERCİH MİDİR?

Vasatlık bir tercih olabilir. Fakat 
daha geniş bir açıdan, ülke ve dün-
ya ekonomisi açısından bakarsak 
vasatlık bir tercih olmamalı. Her 
işletme/kurum/insan milli servet, 
heba edilmemeli.

Vasatlık penceresinden verim-
lilik penceresine geçmek zor de-
ğil. Fakat başta da söylediğimiz gibi 
önce vasatlığı fark etmek, verimli-
liğe geçmeyi istemek ve gayret et-
mek gerekiyor. Hangi pencereden 
baktığınız önemli. Vasat sarma-
lı derin bir kuyu içine düşerseniz 
çıkmak kolay olmuyor. Ayrıca kim-
se kendini/kurumunu/işletmesini 
vasat görmüyor.

Ne ekersek onu biçiyorsak, va-
satın hasadından verim bekleye-
meyiz. Hasadı beğenmedik diye 
tarlayı yakacak halimiz yok. Ha-
sattan memnun olmak için verim-
lilik şart.  

Vasatlık sarmalından, verimli-
lik sarmalına geçiş için yöntem de 
çok ama vasatlık rahat, sığınak-
lı bir liman. Buradan çıkmak için 
doğru zamanda doğru enerji sarf 
etmek gerek. Hem kurum/işletme 
hem de ülke ekonomisi için önem-
li bir durum. Ayrıca bir kurumun 
vasatlıktan çıkması için önce yö-
neticisinin vasatlıktan çıkması ge-
rekiyor. Sözün özü; siz kendi ha-
sadınızdan memnun musunuz? 
Vasatlık ve verimlilik arasında ne-
redesiniz, daha iyi verim için ne-
ler yapmalısınız? Yönetici olarak 
vasatın kaç derece üstündesiniz?

VASATTAN, İYİ HASAT OLMAZ
Ne ekersek onu biçiyorsak, vasatın hasadından verim 
bekleyemeyiz. Hasadı beğenmedik diye tarlayı yakacak 
halimiz yok. Hasattan memnun olmak için verimlilik şart.  
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Mercedes Benz Otomotiv 
Tic. ve Hiz. A.Ş. Hafif 

Ticari Araçlar Ürün Grubu 
Icra Kurulu Üyesi Tufan 
Akdeniz, “Yeni Sprinter 
ile filosunu gençleştiren 

AZ-AL Turizm’in, yeni 
araçlarıyla alanlarında en 

iyi hizmetleri sunmaya 
devam edeceğine 

inancımız sonsuz” dedi.


